



## 食品政策与法规月报(五月)

### Food Industry Policy and Regulation Newsletter (May 2019)



2019-5-31

技术支持  
Technical Support



中食安信（北京）信息咨询有限公司  
Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd.

# 目录 Table of Contents

|                                                                                                                                                          |          |
|----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|----------|
| <b>标法动态.....</b>                                                                                                                                         | <b>1</b> |
| WTO 通报《强制性国家标准管理办法（送审稿）》 .....                                                                                                                           | 1        |
| 日照进口肉类指定监管场地顺利获批 .....                                                                                                                                   | 1        |
| 市场监管总局关于加强认证监管工作的通知 .....                                                                                                                                | 1        |
| 符合评估审查要求的国家或地区输华肉类产品名单 .....                                                                                                                             | 1        |
| 中共中央 国务院关于深化改革加强食品安全工作的意见 .....                                                                                                                          | 1        |
| 国家市场监督管理总局关于《食品生产许可管理办法（征求意见稿）》公开征求意见的通知 .....                                                                                                           | 2        |
| <b>政府监管.....</b>                                                                                                                                         | <b>2</b> |
| 2019 年 3 月未准入境的食品化妆品信息 .....                                                                                                                             | 2        |
| <b>风险预警.....</b>                                                                                                                                         | <b>2</b> |
| 哈萨克斯坦发生羊痘疫情 .....                                                                                                                                        | 2        |
| 新西兰召回可能含异物的牛肉产品 .....                                                                                                                                    | 2        |
| 以色列海法发生口蹄疫疫情 .....                                                                                                                                       | 3        |
| 斯里兰卡发生牛病毒性腹泻 .....                                                                                                                                       | 3        |
| 利比亚发生口蹄疫疫情 .....                                                                                                                                         | 3        |
| 四川省若尔盖县排查出非洲猪瘟疫情 .....                                                                                                                                   | 3        |
| 宁夏回族自治区石嘴山市惠农区发生非洲猪瘟疫情 .....                                                                                                                             | 3        |
| 法国出口牛肉和香肠检测出沙门氏菌 .....                                                                                                                                   | 4        |
| 美国召回可能受大肠杆菌污染的牛肉产品 .....                                                                                                                                 | 4        |
| 云南省砚山县发生非洲猪瘟疫情 .....                                                                                                                                     | 4        |
| 广西壮族自治区博白县发生非洲猪瘟疫情 .....                                                                                                                                 | 4        |
| 云南省勐海县发生非洲猪瘟疫情 .....                                                                                                                                     | 4        |
| <b>行业资讯.....</b>                                                                                                                                         | <b>5</b> |
| 新疆进境肉类口岸再添 4 个“新成员” .....                                                                                                                                | 5        |
| 4 月份巴西牛肉出口量增 56.8% 中国仍为最大买家 .....                                                                                                                        | 5        |
| 澳洲出口中国牛肉暴增 四个月增近 7 成 .....                                                                                                                               | 5        |
| 澳洲牛肉对华出口大幅增长 能否持续存变数 .....                                                                                                                               | 5        |
| <b>STANDARDS &amp; REGULATIONS .....</b>                                                                                                                 | <b>6</b> |
| WTO NOTIFICATION ON <i>MANAGEMENT MEASURES FOR NATIONAL MANDATORY STANDARDS (DRAFT FOR REVIEW)</i> .....                                                 | 6        |
| DESIGNATED SUPERVISION SITES FOR IMPORTED MEATS IN RIZHAO WERE APPROVED .....                                                                            | 6        |
| SAMR NOTIFICATION ON STRENGTHENING CERTIFICATION SUPERVISION .....                                                                                       | 6        |
| LIST OF MEAT PRODUCTS FROM COUNTRIES OR REGIONS THAT MEET THE REQUIREMENT OF ASSESSMENT AND REVIEW .....                                                 | 6        |
| OPINIONS OF THE CENTRAL COMMITTEE OF THE COMMUNIST PARTY OF CHINA AND THE STATE COUNCIL ON DEEPENING REFORM AND STRENGTHENING FOOD SAFETY .....          | 7        |
| SAMR NOTIFICATION ON THE PUBLICLY SOLICITED COMMENTS ON THE <i>MEASURES FOR THE ADMINISTRATION OF FOOD PRODUCTION LICENSES (DRAFT FOR COMMENT)</i> ..... | 7        |

|                                                                                                                                 |           |
|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------|
| <b>GOVERNMENT SUPERVISION.....</b>                                                                                              | <b>7</b>  |
| FOOD AND COSMETICS INFORMATION NOT ALLOWED TO ENTER CHINA IN MARCH 2019.....                                                    | 7         |
| <b>FOOD RISKS &amp; ALERTS.....</b>                                                                                             | <b>7</b>  |
| CAPRIPOXVIRUS OUTBREAKS IN KAZAKHSTAN .....                                                                                     | 7         |
| NEW ZEALAND IS RECALLING BEEF PRODUCTS THAT MAY CONTAIN FOREIGN MATTER.....                                                     | 8         |
| FOOT AND MOUTH DISEASE VIRUS OUTBREAKS IN ISRAEL .....                                                                          | 8         |
| BOVINE VIRAL DIARRHOEA VIRUS OUTBREAKS IN SRI LANKA .....                                                                       | 8         |
| FOOT AND MOUTH DISEASE VIRUS OUTBREAKS IN LIBYA .....                                                                           | 8         |
| AN OUTBREAK OF AFRICAN SWINE FEVER HAS BEEN INSPECTED IN RUOERGAI COUNTY, SICHUAN PROVINCE .....                                | 9         |
| AN OUTBREAK OF AFRICAN SWINE FEVER HAS BEEN INSPECTED IN HUINONG DISTRICT, SHIZUISHAN CITY, NINGXIA HUI AUTONOMOUS REGION ..... | 9         |
| SALMONELLA HAS BEEN TESTED IN FRENCH BEEF AND SAUSAGES EXPORTED.....                                                            | 9         |
| US RECALLS BEEF PRODUCTS DUE TO POSSIBLE E. COLI CONTAMINATION .....                                                            | 9         |
| AN OUTBREAK OF AFRICAN SWINE FEVER HAS BEEN INSPECTED IN YANSHAN COUNTY, YUNNAN PROVINCE .....                                  | 9         |
| AN OUTBREAK OF AFRICAN SWINE FEVER HAS BEEN INSPECTED IN BOBAI COUNTY, GUANGXI ZHUANG AUTONOMOUS REGION.....                    | 10        |
| AN OUTBREAK OF AFRICAN SWINE FEVER HAS BEEN INSPECTED IN MENGHAI COUNTY, YUNNAN PROVINCE .....                                  | 10        |
| <b>INDUSTRY NEWS .....</b>                                                                                                      | <b>10</b> |
| XINJIANG HAS ADDED FOUR “NEW MEMBERS” TO ITS MEAT PORTS.....                                                                    | 10        |
| THE EXPORTS OF BRAZILIAN BEEF ROSE 56.8% IN APRIL AND CHINA REMAINED THE BIGGEST BUYER .....                                    | 10        |
| AUSTRALIAN EXPORTED BEEF TO CHINA RISES RAPIDLY WITH AN INCREASE OF NEARLY 70% IN FOUR MONTHS.....                              | 11        |
| WHETHER THE LARGE INCREASE OF AUSTRALIAN EXPORTED BEEF TO CHINA CAN BE SUSTAINED IS UNCERTAIN.....                              | 11        |
| <b>ABOUT ANTION .....</b>                                                                                                       | <b>12</b> |

# 标法动态

## WTO 通报《强制性国家标准管理办法（送审稿）》

5月1日，WTO就《强制性国家标准管理办法（送审稿）》征求意见，意见征求截止日期为2019年6月1日。（世界贸易组织 2019-05-01）

[https://docs.wto.org/dol2fe/Pages/FE\\_Search/FE\\_S\\_S009-DP.aspx?language=E&CatalogueIdList=253810,253795,253797,253798,253822,253821,253820,253815,253814,253813&CurrentCatalogueIdIndex=9&FullTextHash=371857150&HasEnglishRecord=True&HasFrenchRecord=False](https://docs.wto.org/dol2fe/Pages/FE_Search/FE_S_S009-DP.aspx?language=E&CatalogueIdList=253810,253795,253797,253798,253822,253821,253820,253815,253814,253813&CurrentCatalogueIdIndex=9&FullTextHash=371857150&HasEnglishRecord=True&HasFrenchRecord=False)

## 日照进口肉类指定监管场地顺利获批

日前，海关总署发布《进口肉类指定监管场地名单的公告》，其中山东日照石臼港进口肉类指定监管场地获批。（海关总署 2019-05-05）

[http://www.customs.gov.cn/qingdao\\_customs/406496/406497/2412204/index.html](http://www.customs.gov.cn/qingdao_customs/406496/406497/2412204/index.html)

## 市场监管总局关于加强认证监管工作的通知

各级市场监管部门（含派出机构）的认证监管职能主要包括：开展认证机构、强制性产品指定认证机构和指定实验室的监督检查，负责查处认证从业机构的违法行为等。（国家市场监督管理总局 2019-05-16）

[http://gkml.samr.gov.cn/nsjg/rzjgs/201905/t20190516\\_293761.html](http://gkml.samr.gov.cn/nsjg/rzjgs/201905/t20190516_293761.html)

## 符合评估审查要求的国家或地区输华肉类产品名单

2019年5月13日中国海关总署更新，新增哈萨克斯坦3家输华牛肉企业自2019年5月10日及以后生产的符合中国要求的牛肉产品输华。2019年5月17日中国海关总署更新，新增巴拿马1家输华牛肉企业自2019年3月27日及以后生产的符合中国要求的牛肉产品输华。（海关总署 2019-05-17）

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyvj/jckspaq/xxfw63/jckrljgzyxx/1940329/index.html>

## 中共中央 国务院关于深化改革加强食品安全工作的意见

意见包括：建立最严谨的标准；加快制修订产业发展和监管急需的食品安全基础标准、产品标准、配套检验方法标准；完善食品添加剂、食品相关产品等标准制定；及时修订完善食品标签等标准等。（中国政府网 2019-05-20）

[http://www.gov.cn/zhengce/2019-05/20/content\\_5393212.htm?tdsourcetag=s\\_pcqq\\_aiomsg](http://www.gov.cn/zhengce/2019-05/20/content_5393212.htm?tdsourcetag=s_pcqq_aiomsg)

## 国家市场监督管理总局关于《食品生产许可管理办法（征求意见稿）》公开征求意见的通知

主要修订内容：实行部分食品生产许可告知承诺。调整食品生产许可申请材料。压缩食品生产许可时限。全面推进食品生产许可信息化。加强对食品生产许可现场核查人员的管理。征求意见截止时间为 2019 年 6 月 27 日。（国家市场监督管理总局 2019-05-28）

[http://www.moj.gov.cn/government\\_public/content/2019-05/28/657\\_235865.html](http://www.moj.gov.cn/government_public/content/2019-05/28/657_235865.html)

## 政府监管

### 2019 年 3 月未准入境的食品化妆品信息

2019 年 3 月，不合格并未准入境的食品 121 批。其中，1 批次来自阿根廷的冷冻牛腩标签不合格；1 批次来自澳大利亚的冻牛筋未获检验检疫准入等。（海关总署 2019-05-07）

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjj/jckspaq/fxyj/wzrjdspxx/2414707/index.html>

## 风险预警

### 哈萨克斯坦发生羊痘疫情

2019 年 5 月 4 日，哈萨克斯坦农业部兽医管理和监督委员会向 OIE 报告称，哈萨克斯坦发生羊痘疫情。具体发病情况如下：品种为绵羊，疑似病例 1178 头，病例 45 头，死亡 45 头，销毁 0 头，宰杀 0 头。（世界动物卫生组织 2019-05-04）

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30374](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30374)

### 新西兰召回可能含异物的牛肉产品

据新西兰食品安全局（NZFSA）消息，2019 年 5 月 2 日，New World Dannevirke 正在召回特定批次的 New World Dannevirke 牌牛肉产品，因为这些产品可能含有塑料异物。（新西兰食品安全局 2019-05-05）

<https://www.mpi.govt.nz/food-safety/food-recalls/recalled-food-products/new-world-dannevirke-brand-minced-meat-products/>

### 以色列海法发生口蹄疫疫情

2019年5月9日，以色列农业与农村发展部向 OIE 报告称，以色列海法发生口蹄疫疫情。具体发病情况如下：品种为牛，疑似病例 47 头，病例 16 头，死亡 2 头，销毁 0 头，宰杀 0 头。（世界动物卫生组织 2019-05-09）

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30434](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30434)

### 斯里兰卡发生牛病毒性腹泻

2019年5月9日，斯里兰卡向 OIE 报告称，斯里兰卡发生了 18 起牛病毒性腹泻。具体发病情况如下：品种为牛，疑似病例 2256 头，病例 46 头，死亡 41 头，销毁 0 头，宰杀 0 头。（世界动物卫生组织 2019-05-09）

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30391](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30391)

### 利比亚发生口蹄疫疫情

2019年5月13日，利比亚农业、畜牧与渔业部向 OIE 通报称，利比亚发生 2 起口蹄疫疫情。具体发病情况如下：品种为牛，疑似病例 47 头，病例 16 头，死亡 2 头，销毁 0 头，宰杀 0 头。（世界动物卫生组织 2019-05-13）

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30452](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30452)

### 四川省若尔盖县排查出非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 5 月 20 日发布，四川省阿坝州若尔盖县排查出非洲猪瘟疫情。截至目前，该疫区共存栏生猪 429 头，发病 111 头，死亡 78 头。（农业农村部 2019-05-20）

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190520\\_6313022.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190520_6313022.htm)

### 宁夏回族自治区石嘴山市惠农区发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 5 月 21 日发布，宁夏回族自治区石嘴山市惠农区发生非洲猪瘟疫情。截至目前，该养殖户存栏生猪 40 头，发病 4 头，死亡 3 头。（农业农村部 2019-05-21）

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190521\\_6313364.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190521_6313364.htm)

## 法国出口牛肉和香肠检测出沙门氏菌

2019 年 5 月 21 日, 法国通过 RASFF 通报本国出口的冷藏牛肉和猪肉香肠检测出沙门氏菌。通报类型为预警通报。(欧盟食品饲料类快速预警系统 2019-05-21)

[https://webgate.ec.europa.eu/rasff-window/portal/?event=notificationDetail&NOTIF\\_REFERENCE=2019.1867](https://webgate.ec.europa.eu/rasff-window/portal/?event=notificationDetail&NOTIF_REFERENCE=2019.1867)

## 美国召回可能受大肠杆菌污染的牛肉产品

2019 年 5 月 22 日, 美国农业部食品安全检验局发布召回通告, Aurora Packing Company, Inc.正在召回大约 62112 磅的生牛肉产品, 因为这些产品可能受到了大肠杆菌 O157:H7 的污染。(美国农业部食品安全检验局 2019-05-22)

<https://www.fsis.usda.gov/wps/portal/fsis/topics/recalls-and-public-health-alerts/recall-case-archive/archive/2019/recall-057-2019-release>

## 云南省砚山县发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 5 月 25 日发布, 云南省文山州砚山县发生非洲猪瘟疫情。截至目前, 相关养殖户存栏生猪 104 头, 发病 49 头, 死亡 48 头。(农业农村部 2019-05-25)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190525\\_6315402.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190525_6315402.htm)

## 广西壮族自治区博白县发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 5 月 27 日发布, 广西壮族自治区玉林市博白县发生非洲猪瘟疫情。存栏生猪 1 头, 发病 1 头, 死亡 0 头。(农业农村部 2019-05-27)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190527\\_6315486.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190527_6315486.htm)

## 云南省勐海县发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 5 月 29 日发布, 云南省西双版纳州勐海县发生非洲猪瘟疫情。截至目前, 相关养殖户存栏生猪 80 头, 发病 37 头, 死亡 12 头。(农业农村部 2019-05-29)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190529\\_6315848.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190529_6315848.htm)

## 行业资讯

### 新疆进境肉类口岸再添 4 个“新成员”

记者从乌鲁木齐海关了解到，新疆阿拉山口、巴克图、霍尔果斯、吉木乃等 4 个口岸近日正式获批进境肉类口岸资格。截至目前，新疆共拥有 7 个进境肉类指定口岸。（央广网 2019-05-08）

[http://news.cnr.cn/native/city/20190508/t20190508\\_524605594.shtml](http://news.cnr.cn/native/city/20190508/t20190508_524605594.shtml)

### 4 月份巴西牛肉出口量增 56.8% 中国仍为最大买家

巴西冷冻食品协会（Abrafrigo）近日公布的数据显示，4 月份巴西的牛肉出口量由去年同期的 85064 吨跃升至今年的 133363 吨，增长了 56.8%，中国继续保持巴西牛肉最大进口国的地位。（南美侨报网 2019-05-08）

[http://www.br-cn.com/news/br\\_news/20190508/129548.html](http://www.br-cn.com/news/br_news/20190508/129548.html)

### 澳洲出口中国牛肉暴增 四个月增近 7 成

据报导，今年前 4 个月，澳洲出口到中国大陆的牛肉增至 72,460 吨，增幅高达三分之二；巴西出口至大陆的牛肉也增加了 14%，至 95,700 吨。（澳洲财经见闻 2019-05-19）

<https://www.afndaily.com/opinion/19533.html>

### 澳洲牛肉对华出口大幅增长 能否持续存变数

MLA 表示，由于发生非洲猪瘟，中国被迫宰杀超过 100 万头猪，猪肉产量减少 30%至 40%。但是，这并不意味着中国消费者对牛肉的消费将受到刺激，尤其是澳洲牛肉。此外，中美贸易关系紧张引起中国中产阶级不安，导致他们降低奢侈品消费，包括澳洲精品牛肉。（澳华财经在线 2019-05-30）

<http://www.acbnews.com.au/newsletter/20190530-34394.html>

## Standards & Regulations

### **WTO Notification on *Management Measures for National Mandatory Standards (Draft for Review)***

On May 1<sup>st</sup>, the WTO solicited comments on the *Management Measures for National Mandatory Standards (Draft for Review)*, and the deadline for comments is June 1<sup>st</sup>, 2019. (WTO 2019-05-01)

[https://docs.wto.org/dol2fe/Pages/FE\\_Search/FE\\_S\\_S009-DP.aspx?language=E&CatalogueIdList=253810,253795,253797,253798,253822,253821,253820,253815,253814,253813&CurrentCatalogueIdIndex=9&FullTextHash=371857150&HasEnglishRecord=True&HasFrenchRecord=False](https://docs.wto.org/dol2fe/Pages/FE_Search/FE_S_S009-DP.aspx?language=E&CatalogueIdList=253810,253795,253797,253798,253822,253821,253820,253815,253814,253813&CurrentCatalogueIdIndex=9&FullTextHash=371857150&HasEnglishRecord=True&HasFrenchRecord=False)

### **Designated Supervision Sites for Imported Meats in Rizhao Were Approved**

A few days ago, GACC issued *Announcement on the List of Designated Supervision Sites for imported meats*, among which the designated supervision sites for imported meat at Shijiu Oort in Rizhao, Shandong province were approved. (GACC 2019-05-05)

[http://www.customs.gov.cn/qingdao\\_customs/406496/406497/2412204/index.html](http://www.customs.gov.cn/qingdao_customs/406496/406497/2412204/index.html)

### **SAMR Notification on Strengthening Certification Supervision**

The functions for certification supervision of market supervision departments at all levels (including dispatched agencies) mainly include: Carry out supervision and inspection of certification authorities, designated certification authorities for mandatory products and designated laboratories, and investigate and punish illegal acts of certification authorities, etc. (SAMR 2019-05-16)

[http://gkml.samr.gov.cn/nsjg/rzjgs/201905/t20190516\\_293761.html](http://gkml.samr.gov.cn/nsjg/rzjgs/201905/t20190516_293761.html)

### **List of Meat Products from Countries or Regions that Meet the Requirement of Assessment and Review**

On May 13 of 2019, GACC updated that beef products produced by three new enterprises from Kazakhstan that meet the Chinese requirements could be imported to China on or after May 10 of 2019; On May 17 of 2019, GACC updated that beef products produced by one new enterprises from Panama that meet the Chinese requirements could be imported to China on or after March 27 of 2019. (GACC 2019-05-17)

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyvj/jckspaq/xxfw63/jckrljgzyxx/1940329/index.html>

## **Opinions of the Central Committee of the Communist Party of China and the State Council on Deepening Reform and Strengthening Food Safety**

The Opinion includes: Establish the most rigorous standards; accelerate the development and revision of industrial development and supervision of food safety basic standards, product standards, and supporting inspection standards; improve the formulation of standards for food additives and food-related products; timely revise and improve the standards for food labeling, etc. (GOV 2019-05-20)

[http://www.gov.cn/zhengce/2019-05/20/content\\_5393212.htm?tdsourcetag=s\\_pcqq\\_aiomsg](http://www.gov.cn/zhengce/2019-05/20/content_5393212.htm?tdsourcetag=s_pcqq_aiomsg)

## **SAMR Notification on the Publicly Solicited Comments on the *Measures for the Administration of Food Production Licenses (Draft for Comment)***

Main revisions: Implement the notification commitments of partial food production licenses. Adjust the food production license application documents. Compress food production license period. Comprehensively promote informatization for food production licenses. Strengthen the management of on-site inspectors of food production licenses. The deadline for comment is June 27 of 2019. (SAMR 2019-05-28)

[http://www.moj.gov.cn/government\\_public/content/2019-05/28/657\\_235865.html](http://www.moj.gov.cn/government_public/content/2019-05/28/657_235865.html)

## **Government Supervision**

### **Food and Cosmetics Information Not Allowed to Enter China in March 2019**

In March of 2019, there were 121 batches of unqualified foods. Among them, one batch of frozen beef brisket from Argentina is unqualified on the label; one batch of frozen beef tendon from Australia did not acquire an access of inspection and quarantine, etc. (GACC 2019-05-07)

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyvj/jckspaq/fxyj/wzrjdspxx/2414707/index.html>

## **Food Risks & Alerts**

### **Capripoxvirus Outbreaks in Kazakhstan**

On May 4 of 2019, Kazakhstan Ministry of Agriculture Committee for Veterinary Control and Supervision notified to OIE that an outbreak of Capripoxvirus has occurred in Kazakhstan. The

specific incidence is as follows: the specie is sheep, 1178 susceptible, 45 cases, 45 deaths, 0 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-05-04)

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30374](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30374)

### **New Zealand Is Recalling Beef Products that May Contain Foreign Matter**

According to NZFSA, On May 2 of 2019, New World Dannevirke is recalling specific batches of its New World Dannevirke brand beef product because it may contain foreign matter (plastic). (NZFSA 2019-05-05)

<https://www.mpi.govt.nz/food-safety/food-recalls/recalled-food-products/new-world-dannevirke-brand-minced-meat-products/>

### **Foot and Mouth Disease Virus Outbreaks in Israel**

On May 9 of 2019, Israel Ministry of Agriculture and Rural Development notified to OIE that an outbreak of foot and mouth disease virus has occurred in Israel. The specific incidence is as follows: the specie is cattle, 47 susceptible, 16 cases, 2 deaths, 0 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-05-09)

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30434](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30434)

### **Bovine Viral Diarrhoea Virus Outbreaks in Sri Lanka**

On May 9 of 2019, Sri Lanka notified to OIE that there have been 18 cases of bovine viral diarrhea virus in Sri Lanka. The specific incidence is as follows: the specie is cattle, 2256 susceptible, 46 cases, 41 deaths, 0 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-05-09)

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30391](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30391)

### **Foot and Mouth Disease Virus Outbreaks in Libya**

On May 13 of 2019, Libya Ministry of Agriculture and Animal & Marine Wealth notified to OIE that an outbreak of foot and mouth disease virus has occurred in Libya. The specific incidence is as follows: the specie is cattle, 47 susceptible, 16 cases, 2 deaths, 0 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-05-13)

[http://www.oie.int/wahis\\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\\_refer=MapFullEventReport&reportid=30452](http://www.oie.int/wahis_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page_refer=MapFullEventReport&reportid=30452)

## **An Outbreak of African Swine Fever Has Been Inspected in Ruoergai County, Sichuan Province**

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People's Republic of China released on March 20 that an outbreak of African swine fever has been inspected in Ruoergai County, Aba prefecture, Sichuan province. Up to now, there were 429 cows, among them, 111 cows had clinical symptoms and 78 deaths in the epidemic area. (MARA 2019-05-20)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190520\\_6313022.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190520_6313022.htm)

## **An Outbreak of African Swine Fever Has Been Inspected in Huinong District, Shizuishan City, Ningxia Hui Autonomous Region**

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People's Republic of China released on March 21 that an outbreak of African swine fever has been inspected in Huinong District, Shizuishan City, Ningxia Hui Autonomous Region. Up to now, there were 40 cows, among them, 4 cows had clinical symptoms and 3 deaths in the farm. (MARA 2019-05-21)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190521\\_6313364.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190521_6313364.htm)

## **Salmonella Has Been Tested in French Beef and Sausages Exported**

On May 21, 2019, France reported through RASFF that its chilled beef and pork sausage exported had detected salmonella. Notification type is alert. (RASFF 2019-05-21)

[https://webgate.ec.europa.eu/rasff-window/portal/?event=notificationDetail&NOTIF\\_REFERENCE=2019.1867](https://webgate.ec.europa.eu/rasff-window/portal/?event=notificationDetail&NOTIF_REFERENCE=2019.1867)

## **Us Recalls Beef Products Due to Possible E. coli Contamination**

On May 22, 2019, the U.S. Department of Agriculture's Food Safety and Inspection Service (FSIS) announced that Aurora Packing Company, Inc. is recalling approximately 62,112 pounds of raw beef products that may be contaminated with E. coli O157:H7. (FSIS 2019-05-22)

<https://www.fsis.usda.gov/wps/portal/fsis/topics/recalls-and-public-health-alerts/recall-case-archive/archive/2019/recall-057-2019-release>

## **An Outbreak of African Swine Fever Has Been Inspected in Yanshan County, Yunnan Province**

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People's Republic of China released on May 25 that an outbreak of African swine fever has been inspected in Yanshan county,

Wenshan prefecture, Yunnan province. Up to now, there were 104 cows, among them, 49 cows had clinical symptoms and 48 deaths in the farm. (MARA 2019-05-25)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190525\\_6315402.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190525_6315402.htm)

### **An Outbreak of African Swine Fever Has Been Inspected in Bobai County, Guangxi Zhuang Autonomous Region**

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People's Republic of China released on May 27 that an outbreak of African swine fever has been inspected in Bobai county, Yulin city, Guangxi zhuang autonomous region. Up to now, there were 1 cows, among them, 1 cows had clinical symptoms and 0 deaths in the farm. (MARA 2019-05-27)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190527\\_6315486.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190527_6315486.htm)

### **An Outbreak of African Swine Fever Has Been Inspected in Menghai County, Yunnan Province**

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People's Republic of China released on May 29 that an outbreak of African swine fever has been inspected in Menghai county, Xishuangbanna prefecture, Yunnan province. Up to now, there were 80 cows, among them, 37 cows had clinical symptoms and 12 deaths in the farm. (MARA 2019-05-29)

[http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\\_1/yqfb/201905/t20190529\\_6315848.htm](http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201905/t20190529_6315848.htm)

## **Industry News**

### **Xinjiang Has Added Four “New Members” to Its Meat Ports**

The reporter learned from Urumqi Customs that four ports in Xinjiang, including Alashankou, Baktu, KHorgos and Jeminay, have been officially approved as meat ports. Up to now, Xinjiang has seven designated meat entry ports. (CNR 2019-05-08)

[http://news.cnr.cn/native/city/20190508/t20190508\\_524605594.shtml](http://news.cnr.cn/native/city/20190508/t20190508_524605594.shtml)

### **The Exports of Brazilian Beef Rose 56.8% in April and China Remained the Biggest Buyer**

The data released by Abrafrigo recently shows that Brazilian Beef exports rose 56.8% rapidly in April from 85,064 tons in same period last year to 133,363 tons this year, China continues to be the largest importer of Brazilian beef. (BR-CN 2019-05-08)

[http://www.br-cn.com/news/br\\_news/20190508/129548.html](http://www.br-cn.com/news/br_news/20190508/129548.html)

## **Australian Exported Beef to China Rises Rapidly with an Increase of Nearly 70% in Four Months**

It is reported that Australian exported beef to China have risen by two-thirds to 72,460 tons in the first four months of this year. Brazilian exported beef to China mainland also rose 14% to 95,700 tons. (AFNDAILY 2019-05-19)

<https://www.afndaily.com/opinion/19533.html>

## **Whether the Large Increase of Australian Exported Beef to China Can Be Sustained Is Uncertain**

The MLA says that the outbreak of African swine fever has forced China to slaughter more than one million pigs and cut pork production by 30-40%. However, this does not mean that Chinese consumers will be stimulated to consume beef, especially Australian beef. In addition, trade tensions between the United States and China have unnerved China's middle class, causing them to reduce the consumption of luxury goods, including Australian fine beef. (ACB News 2019-05-30)

<http://www.acbnews.com.au/newsletter/20190530-34394.html>

## **About Antion**

Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd. is engaged in consulting services for food industry to provide all aspects of service, including food safety information monitoring, standards & regulations management, standards & regulations consulting, professional translation and other consulting services regarding food safety.

Our services cover mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Korea, and other English-speaking countries.

Contact Us:

Lillian Fan

T: +86-10-51301566

M: +86-13810723038

E: [Lillian.fan@antionchina.com](mailto:Lillian.fan@antionchina.com)